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1. FrPs ti punkter for en varm, trygg og verdig eldreomsorg  

 

Alle eldre og pleietrengende skal være trygge på at de får både hjelp og omsorg når 

de trenger det uavhengig av hvilken kommune man bor i. De siste ukene har det 

imidlertid dukket opp en rekke saker som viser omsorgssvikt, nedprioritering og dårlig 

behandling av eldre. Dette kan vi ikke akseptere, dette må vi ta tak i.   

Samtidig ser vi at terskelen for å få hjelp er for høy. De pleietrengende skal oppleve 

trygghet, mestring og omsorg, og da må tiltakene tilpasses den enkeltes pleie- og 

omsorgsbehov.  

Stadig flere er avhengig av kommunens helse- og omsorgstjenester, og kravene til 

kommunene har økt. Samtidig har kommunene fått flere oppgaver også på andre 

områder, og dermed risikerer eldreomsorgen å bli nedprioritert. Fremskrittspartiet har 

i lang tid sagt nei til lottotilstander i eldreomsorgen, og vil derfor flytte 

finansieringsansvaret fra kommune til staten, for å sikre at det ikke er kommunens 

økonomi eller den enkeltes lommebok som avgjør hvor gode tjenester du får.  

Knapphet på helsepersonell er en stor utfordring i Norge. Framskrivninger viser at 

mangelen vil bli større i årene som kommer. Derfor må vi bruke kompetansen riktig. 

Rett kompetanse må brukes på rett sted til rett tid. Sykepleiere skal bruke sin tid på 

pasientbehandling, og helsefagarbeiderne skal bruke sin kompetanse på best mulig 

måte for å gi best mulig tjenester til brukerne.   

Vi bør arbeide for å rekruttere folk fra andre yrkesgrupper for å kunne hjelpe til med 

praktiske oppgaver som tiltak for trivsel, aktivitet og sosialt samvær. I tillegg bør 

ugunstige arbeidstider kompenseres i større grad enn de gjør i dag. Dette kan gjøres 

ved å øke tilleggene på kvelds- natt og helgevakter, for å sikre tilstrekkelig kapasitet 

og kompetanse gjennom alle døgnets tider.  

Fremskrittspartiet mener studenter kan være et godt bidrag til trivsel i 

omsorgstjenestene. Studentboliger kan bygges i kombinasjon med sykehjem, hvor 

studenter kan bo rimelig og samtidig bidra til aktivitet og trivsel blant beboere.  

Pårørende har en viktig rolle i eldreomsorgen, og de bør få bidra mer, dersom de selv 

ønsker det. En styrking av tilskudd til pårørende vil bidra til å avlaste helsesektoren, 

og gi mer valgfrihet til hver enkelt familie.   

Fremskrittspartiet vil jobbe for brukerens helsevesen, der brukeren selv er i sentrum. 

Vi må ha nok sykehjemsplasser til alle som trenger det, men sykehjemmene skal 

også være av høy kvalitet og ha et stort fokus på trivsel. Sykehjemmene bør ha egne 

kjøkken, der maten lages etter beboernes ønsker, og beboerne skal få tilstrekkelig 

med aktivitet i hverdagen. Matlukt vekker både sult og appetitt, og gjør kroppen klar 

for å spise. Aktivitet er viktig for å sikre matlyst og kvalitetssøvn. Fremskrittspartiet 

mener det bør gjennomføres en ernæringsreform som ser på hjemmelaget mat i 

kombinasjon med aktivitet for å styrke ernæringen blant eldre.   

Velferdsteknologien kan ta oss langt i eldreomsorgen, men roboter vil aldri kunne 

erstatte mennesker. Fremskrittspartiet har tro på at alle kan være med å bidra i 



Saksnotat 
 

   

 

3 

samfunnet, og at man gjennom NAV kan sikre gode bidrag til eldreomsorgen. Mange 

som står på utsiden av arbeidslivet kan fungere som ressurspersoner og bidra til 

sosialt samvær, trivsel og aktivitet i eldreomsorgen. I Norge er det i dag om lag 

360 000 som mottar uføretrygd.  

I Oslo har vi tidligere sett glimrende eksempler på kreativitet, innovasjon og trivsel i 

eldreomsorgen. Eksempelvis hadde beboerne på Manglerudhjemmet egen fotballpub 

og matbutikk. På Villa Skaar i Lier har beboerne en rekke aktiviteter som sikrer 

trivsel. I den danske eldreomsorgen er det krav om at alle eldre skal få velge mellom 

minimum to tjenestetilbydere. Fremskrittspartiet mener valgfrihet, selvbestemmelse 

og konkurranse er med på å gi gode og innovative tjenester. Fremskrittspartiet vil 

derfor jobbe for flere private og mer valgfrihet i eldreomsorgen.   

Fremskrittspartiet mener trivsel, gode tjenester og godt arbeidsmiljø henger sammen. 

For å skape gode tjenester er man avhengig av godt arbeidsmiljø, og god ledelse. 

Dette er også helt avgjørende for å beholde kompetansen og arbeidskraften man 

allerede har i eldreomsorgen i dag.    

Fremskrittspartiets ti punkter for en varm, trygg og verdig eldreomsorg:  

• Fremskrittspartiet mener staten bør overta finansieringsansvaret i 

eldreomsorgen  

• Fremskrittspartiet ber stortingsgruppen jobbe for en tydeligere oppgavedeling i 

omsorgssektoren, og å sikre at rett kompetanse brukes på rett sted til rett tid   

• Fremskrittspartiet mener tillegget for ugunstig arbeidstid i omsorgssektoren må 

styrkes  

• Fremskrittspartiet mener det bør bygges flere kombinerte sykehjem og 

studentboliger, og at investeringstilskuddet til nye sykehjems- og 

omsorgsplasser skal økes  

• Fremskrittspartiet mener omsorgslønn- og stønad må styrkes   

• Fremskrittspartiet mener det må gjennomføres en ernæringsreform som ser 

på hjemmelaget mat i kombinasjon med aktivitet for å styrke ernæringen blant 

eldre  

• Fremskrittspartiet mener man bør se på muligheten for å benytte 

ressurspersoner som står utenfor arbeidslivet til å bidra med sosialt samvær, 

trivsel og aktivitet i eldreomsorgen  

• Fremskrittspartiet ber egne kommunestyregrupper legge til rette for at private 

tjenestetilbydere kan etableres i eldreomsorgen i kommunene, og sikre at det 

fortsatt skal føres ventelister på hvor mange som venter på en sykehjemsplass 

i kommunen  

• Fremskrittspartiet mener Eldreombudet må videreføres  

• Fremskrittspartiet vil ha fritt brukervalg i alle helse- og omsorgstjenester, og 

flere bruker- og pårørendeundersøkelser  
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2. Ungdom trenger både helsevesenet og sine foresatte!  

 

Myndighetsalderen i Norge er 18 år. Likevel er man helserettslig myndig allerede 

som 16-åring, slik at foresatte ikke får innsyn i resepter og behandlinger med mindre 

man selv har gitt tillatelse gjennom fullmakt.  

Aldersgrensen på 16 år er satt for å ivareta ungdommers privatliv. Konsultasjoner 

som omhandler prevensjon og seksualitet bør fortsatt kunne være konfidensielt for 

foreldre. Dette henger også godt sammen med seksuell lavalder.  

Det er imidlertid mange andre helseutfordringer hvor ungdommer er avhengig av tett 

oppfølging. Det kan eksempelvis være kroniske lidelser, rus spiseforstyrrelser eller 

psykiatri. Ungdommer risikerer å få et fragmentert tilbud dersom de ikke ivaretas på 

en helhetlig måte. Dette er sikkert mulig å få til gjennom et pakkeforløp, men for de 

fleste vil det likevel være viktig med en tett oppfølging og bistand av familien hjemme.  

I tilfeller der man ikke har gitt foreldre eller foresatte fullmakt, og ungdommen ikke 

selv er i stand til å følge opp egen helse, er det altfor lett at de unge havner mellom to 

stoler i helsevesenet. Det gis bøter i helsevesenet dersom man ikke møter opp til 

avtalt time, og det er problematisk når man som 16-17 åring kanskje ikke har fått med 

seg at man skal møte.   

Mange ungdommer er avhengig av at foreldre eller foresatte følger opp innkallinger 

og at man møter til time. Mange er avhengig av transport, og mange ungdommer har 

heller ikke egen økonomi til å betale for helsetjenester.  

 

Fremskrittspartiets landsmøte mener at stortingsgruppen bør ta følgende 

initiativ:  

• Det må foretas nye vurderinger av om det er flere av ungdommenes 

helseopplysninger de foresatte bør ha innsyn i når ungdommen er mellom 16 

og 18 år  

• Det må tas en gjennomgang av om tilbudet til ungdom mellom 16 og 18 år er 

tilpasset aldersgruppen   

• Dersom det gis behandling eller oppfølging av ungdommer i denne 

aldersgruppen, uten foreldrenes innsyn, så må helsevesenet sikre et helhetlig 

forløp som ivaretar ungdommen.   

• Dersom flere helseinstanser er involvert i behandling eller oppfølging av 

ungdommen, så skal det være en koordinator.  
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3. FrP ønsker mangfold og konkurranse  

 

AP/SP-regjeringen, med god støtte fra SV og LO, har siden stortingsvalget 2021 

drevet et korstog mot private aktører i velferdssektoren. Private velferdsentreprenører 

er stemplet som velferdsprofitører, fritt behandlingsvalg for helsetjenester ble fjernet 

01.01.23, vilkårene for private barnehager er svekket og det såkalte 

«nullprofitutvalget» er opprettet etter press fra SV. Alt for å skyve private 

leverandører ut av velferdssektoren.   

Tjenestemottakerne og skattebetalerne blir taperne. Brukernes valgfrihet rammes, 

tilbudet blir ensrettet og kostnadene med sentrale velferdstjenester øker over tid.  

På alle andre områder i samfunnet ønsker vi å unngå monopoler. Vi søker 

konkurranse og et mangfold av leverandører for å sikre innbyggerne best mulig 

tjenester og varer til lavest mulig kostnader. Også venstresiden i norsk politikk 

anerkjenner at monopoler gir et dårligere tilbud til kundene, bare ikke i 

velferdssektoren. Der skal stat, fylkeskommune og kommune ha monopol.   

Fremskrittspartiet ønsker derimot mangfold og konkurranse også i velferdssektoren. 

Konkurranse mellom kommersielle, ideelle og offentlige tjenesteleverandører gir 

insentiv til utvikling av tjenestene, ny teknologi, effektiv organisering, bedre ledelse, 

arbeidsgivere som verdsetter sine ansatte, økt service og lavere kostnader.   

For Fremskrittspartiet er det ikke viktig hvem som leverer velferdstjenestene, men at 

innbyggerne får best mulig tjenester, finansiert av felleskapet, når de trenger det.  

Et mangfold av tjenester gir brukerne valgfrihet, og dermed reell forbrukermakt. 

Konkurranse gir lavest mulig kostnader slik at staten, fylkene og kommunene kan 

leverer tjenester til flere brukere innenfor de økonomiske rammene som er 

tilgjengelige.   

 

Fremskrittspartiets Landsmøte vil derfor oppfordre alle partiets listekandidater 

ved kommune- og fylkestingsvalget 2023 om å:   

• Sette mangfold og konkurranse i velferdssektoren på dagsorden i valgkampen  

• Konkurranseutsette aktuelle tjenester i kommunene og fylkeskommunene  

• Etablere ordninger med fritt brukervalg f.eks innen hjemmebaserte 

omsorgstjenester  

• Gi private og ideelle aktører utfordringsrett til drift av kommunale - og 

fylkeskommunale tjenester  

• Sikre like vilkår for kommunale, kommersielle og ideelle tjenesteleverandører 

f.eks innen barnehagesektoren    
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4. Ny næringspolitikk for å styrke Norges konkurransekraft  

 

Norge er avhengig av et velfungerende næringsliv for å skape verdier og 

arbeidsplasser som utgjør grunnmuren i finansieringen av det norske 

velferdssamfunnet.   

Forutsigbare rammevilkår for næringslivet har vært et konkurransefortrinn for Norge, 

og bidratt til trygghet og tilgang på kapital. Store skatteøkninger med tilbakevirkende 

kraft har medført at den politiske risikoen med å investere i Norge har økt betydelig. 

Dette medfører at både internasjonale investorer, og norske investeringer reduseres, 

og Norge mister konkurransekraft.   

Fremskrittspartiet er bekymret for utviklingen av rammevilkårene for norsk næringsliv, 

og mener det er avgjørende viktig at det raskt vedtas et samlet sett med rammevilkår 

for norsk næringsliv som ivaretar følgende hensyn:   

• Økt investeringsvilje og skattemessig likebehandling av norske og utenlandske 

investorer  

• Lav politisk risiko og forutsigbarhet  

• Fjerning av etableringshindringer for etablering av næring i Norge  

• Styrker Norges konkurransekraft  

• Har et samlet skatte- og avgiftstrykk som gir Norge et konkurransefortrinn  

 

Fremskrittspartiet viser til urolige globale tider, både som følge av Russlands 

angrepskrig og medfølgende energi og råvarekrise. Situasjonen for norsk næringsliv 

og norske arbeidsplasser kan endre seg raskt til det verre. Det er derfor avgjørende 

viktig med rammevilkår som gjør det attraktivt å investere i Norge. Dette vil bidra til å 

skape nye arbeidsplasser, sikre innovasjon og utvikling, samtidig som det skapes 

verdier som bidrar til å finansiere våre felles velferdsgoder.   

Fremskrittspartiet ser med bekymring på den sittende regjerings uforutsigbare 

næringspolitikk, og mener den allerede skader Norges omdømme. Det at 

investeringer utsettes eller flyttes til andre land pga uforutsigbare rammebetingelser, 

er en politikk som vil ha stor negativ påvirkning på det bedrifter, arbeidsplasser og 

folk flest sine velferdsgoder.   

Fremskrittspartiets landsmøte ber stortingsgruppen om å fremme et helhetlig 

representantforslag for å sikre en forutsigbar og god næringspolitikk, som sørger for 

vekst, verdiskapning, innovasjon og investeringsvilje i Norge.   
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5. Staten må delfinansiere nitrogenfjerning!   

 

Det er på vei skjerpede krav til utslipp av avløp, blant annet krav til nitrogenrensing. 

Dette er svært kostbart, og vil føre til en betydelig økning i avløpsgebyrer der hvor 

kravet stilles.  

Etter prinsippet om selvkost skal husholdningene som har avløp ta regningen for 

morgendagens rensesystemer, men dette er ikke bærekraftig med de 

kostnadsanslagene vi ser for nitrogenrensing. En oversikt fra Norsk Vann viser at 

bare i Viken og Vestfold og Telemark er prognosen for avløpsinvesteringer på hele 

55 milliarder kroner for å rense nitrogen.   

Landsmøtet i Fremskrittspartiet er av den oppfatning at det bør lages en romslig 

tilskuddsordning for investeringer til nitrogenrensing, hvor staten tar en stor del av 

investeringskostnadene gjennom en tilskuddsordning, for å hindre at innbyggerne får 

prissjokk. Statlige myndigheter kan for eksempel hente inspirasjon fra 

tilskuddsordningen for sykehjemsplasser i kommunene.   

I 2021 kom regjeringen med en helhetlig tiltaksplan for en ren og rik Oslofjord som i 

dag er forurenset med store mengder nitrogen. Dette innebærer at alle kommuner og 

interkommunale selskaper som tilhører en omfattende tettbebyggelse innenfor 

Oslofjordens nedbørsfelt i løpet av en 10 årsperiode må være forberedt på endringer 

i rensekravene med tilhørende investeringer. Forurensingen kommer ikke bare fra 

husholdninger, men også fra næringslivet og ikke minst landbruket.  

Landsmøtet i Fremskrittspartiet mener at moderne rensefasiliteter i nedbørsfeltet til 

Oslofjorden med nitrogenrensing, er riktig og viktig, og at tilsvarende rensing må på 

plass dersom det er tilsvarende forurensingsutfordringer andre steder.   

Landsmøtet i Fremskrittspartiet støtter opp om å restaurere Oslofjorden. Regjeringen 

sier at de kun vil bidra med midler i en planleggingsfase, men selve kostnaden for 

bygging av anleggene må kommunene ta selv med dagens politikk. Dette er en 

feilslått politikk dersom vi skal få fart på en utbygging av rensekapasitet som kan løfte 

miljøtilstanden i Oslofjorden.   

Fremskrittspartiets landsmøte ber Stortingsgruppen om å fremme forslag til å 

en støtteordning for investeringer til nitrogenrensing av avløpsvann i områder 

som blir pålagt nye rensekrav.  
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6. Stopp forfallet på fylkesveiene  

 

Fylkesveiene har forfalt over store deler av landet. Over lang tid har styrende 

fylkespolitikere nedprioritert bygging og vedlikehold av lokal infrastruktur. Satsingen 

på rassikring uteblir i for stor grad. Dette hemmer næringsutvikling og påfører 

bedrifter og innbyggere urimelige ekstrakostnader i reisetid, slitasje på kjøretøy og 

uforutsigbarhet i hverdagen.  

Den samme utviklingen ser man nå tegn til på riksveiene. Under rødgrønn regjering 

har reelle bevilgninger til riksveier blitt kuttet med over 10% etter regjeringsskiftet. Det 

er oppsiktsvekkende passivt, men reflekterer den samme passive holdning som 

rødgrønt styrte fylker har vist når det gjelder vei. Man sparer seg til fant.   

Det gjøres også for lite med hensyn til rassikring. Veieier har ansvar for at veien er 

trygg, og har således også ansvar for rassikring. Rassikring skal ikke 

bompengefinansieres.  

Dagens veibevilgninger står i sterk kontrast til handlekraften som FrP viste i regjering. 

Veisatsingen økte markant. Budsjettet ble tilnærmet doblet, reformer ble gjennomført 

for mer helhetlig satsing og redusere kostnadsnivå. Resultatet ble markant økning i 

veistandard. 

Landet trenger nå politisk styring som prioriterer veinettet både på nasjonal og lokalt 

nivå. Investering i infrastruktur er investering i næringsliv og livskvalitet.   

I statsbudsjettet må veisatsingen styrkes, og det bør innføres en egen satsing på 

fylkesveier hvor vekst i fylkeskommunale egne veibudsjetter matches med 

tilsvarende ekstrabevilgning over statsbudsjettet. I dette må det også ligge økt 

satsing på rassikring som må fullfinansieres over offentlige budsjett, ikke 

bompengefinansieres. 

Veisatsing handler også om å utvikle norsk entreprenørbransje og skape norske 

arbeidsplasser. Det er viktig at norsk næringsliv har konkurransedyktige 

rammebetingelser til å vinne oppdrag. Mange unge opplever samtidig at det har blitt 

vanskeligere å komme inn på skoler som gir utdanning innen bygg-/anleggsfag. Det 

betyr at mange unge praktikere risikerer å havne utenfor arbeidslivet, samtidig som 

næringslivet trenger deres arbeidskraft.    

Fylkene må derfor bidra til at utdanningssystemet legger til rette for at flere unge kan 

komme inn i arbeidslivet, også for de som ikke kan vise til høye karakterer i 

teoretiske fag.    

 

Fremskrittspartiets landsmøte ber FrPs fylkespolitikere løfte satsing på 

fylkesveier som en hovedsak i fylkestingene de kommende år, og bidra til at 

norsk næringsliv og norsk arbeidskraft kan bygge landet vårt.   
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7. Ja til kjernekraftsatsing i Norge  

 

Høye strømpriser, den ustabile energisituasjonen i Europa og krigen i Ukraina viser 

hvor avhengig Europa har blitt av energi fra ustabile regimer. Årsaken er feilslått 

energipolitikk over tid, hvor betydelige mengder forutsigbar kraftproduksjon er faset ut 

i en rekke europeiske land. Det har gjort Europa sårbare når konsekvensene av 

krigen i Ukraina slår inn ytterligere. Samtidig gir økende elektrifisering og ambisiøse 

mål om lavere utslipp utsikter til betydelig økt energibehov.   

Høye gasspriser og ustabile energikilder har ført til høye strømpriser både her 

hjemme og i utlandet. Konsekvensene er alvorlige. Folk fryser i hjemmene sine. 

Industrien sliter. For eksempel har Hydro og Elkem stengt smelteovner på grunn av 

strømprisene. Langsiktige fastprisavtaler ligger langt over hva industrien har uttalt at 

de kan leve med, til tross for lovnader fra både næringsministeren og 

energiministeren.  

Ifølge rapporter fra Direktorat for strålevern og atomsikkerhet og NVE, ligger 

strømbehovet an til å dobles innen 2050 samtidig som det blir stadig vanskeligere å 

opprettholde forsyningssikkerheten grunnet økende mengde uregulerbar kraft. Et 

strømbrudd midtvinters kan være svært risikabelt og få store samfunnsmessige 

konsekvenser, kostnadsmessig og for liv og helse.  

I Europa er det forsøkt løst med storskala satsing på væravhengige energiformer, 

men volumene er for små og det utfordrer i tillegg forsyningssikkerheten ytterligere 

når det er mørkt, kaldt og vindstille.  Behovet for mer trygg, forutsigbar og rimelig 

energi er derfor enormt – både nasjonalt og i Europa. I lys av denne situasjonen, 

men er Fremskrittspartiet at satsing på kjernekraft vil være viktig for å løse fremtidens 

energibehov.   

Elleve EU-land styrker nå samarbeidet om kjernekraft. Bulgaria, Kroatia, Tsjekkia, 

Finland, Frankrike, Ungarn, Nederland, Polen, Romania, Slovakia og Slovenia er blitt 

enige om «å støtte nye prosjekter» i tillegg til allerede eksisterende kjernekraftanlegg. 

Sverige har hatt kjernekraft lenge, og de satser på kraftig oppbygging av kjernekraft 

de kommende årene. Også i Norge er det økende interesse for kjernekraft, blant 

annet gjennom selskapet Norsk Kjernekraft AS, som ble stiftet i juli 2022. Selskapet 

er startet etter flere år med analyser, og de mener det er både fornuftig, lønnsomt og 

realistisk å iverksette kjernekraft også i Norge.   

Fremskrittspartiet merker seg at både EUs vitenskapspanel og FNs UNECE (De 

forente nasjoners økonomiske kommisjon for Europa) i to omfattende rapporter 

konkluderer med at moderne kjernekraft er den tryggeste energikilden og at avfallet 

trygt kan håndteres. Rapportene viser også at kjernekraft kommer best ut når det 

gjelder klima, natur og miljø. Moderne kjernekraft er svært lite arealkrevende 

sammenliknet med andre fornybare energikilder, og den teknologiske utviklingen 

viser at det er mulig å bygge mindre enheter som kan være mobile, og blant annet 

brukes til skipsfart. Lykkes man med å kommersialisere dette, vil det bety at langt 

flere land får tilgang til trygg kjernekraft, som kan gi stabil energiforsyning og 

reduserte klimautslipp.   



Saksnotat 
 

   

 

13 

Fremskrittspartiet ønsker at Norge skal arbeide aktivt for å utvikle nye, bærekraftige 

energiteknologier. Norge har bred energikompetanse og erfaring med hensyn til 

energi-infrastruktur. Gjennom kompetansen i Norge innen teknologiutvikling og 

sikkerhetstenkning har Norge mulighet til å bidra til bærekraftig utvikling av 

kjernekraft. Fremskrittspartiet mener derfor det er viktig å få på plass mer forskning 

på området, samt utrede mulighetene for effektiv og verdiskapende energiutvikling. 

Det ligger også store muligheter i forsknings- og utviklingssamarbeid med Norges 

naboland, hvor Norden kan bli en viktig leverandør og utvikler av trygg kjernekraft, 

som vil gi økt verdiskaping både ved økt kraftforsyning til egen industri og gjennom 

eksport av kraft til Europa.  

I en rapport fra 2014 fra IAEA og OECDs kjernekraftbyrå NEA er Norges 

Thoriumressurser fastsatt til 87.000 tonn. Det gir Norge en 12. plass i verden. Dette 

er ressurser som kan komme Norge til gode, både via eksport av råstoff og gjennom 

utvikling av teknologiske løsninger innen fremtidens energi. Fremskrittspartiet mener 

disse ressursene må utnyttes, men understreker at satsing på kjernekraft må være 

trygg og kunnskapsbasert. Norge må ha en offensiv satsing på forskning og utvikling 

av moderne kjernekraft.  

 

Fremskrittspartiet vil:  

• At det skapes forutsigbart regelverk og rammebetingelser for mulig etablering 

av kjernekraft i Norge  

• At Direktorat for strålevern og atomsikkerhet, NVE og andre sentrale 

myndigheter i konsesjonsprosessen for kjernekraft får i mandat å legge til rette 

for etablering av kjernekraft innenfor rammene av norsk lovverk og 

internasjonale standarder.  

• Direktorat for strålevern og atomsikkerhet, NVE og andre myndigheter får nok 

ressurser til å bygge opp kompetanse og håndtere søknader og tilsyn knyttet 

til etablering av kjernekraftverk i Norge.  

• Norske utdanningsprogram utvikles og etableres for å bygge opp nødvendig 

kunnskapsnivå for sikker og samfunnstjenlig planlegging, bygging og drift av 

kjernekraftverk.  

• Det nedsettes en komité for å vurdere hvordan ny kraftproduksjon og industri 

kan bygges i tandem, med søkelys på mulighetene nasjonal så vel som lokal 

og regional verdiskaping, for å sikre at vertskommuner rettmessig får ta del i 

de samfunnsmessige fordelene som skapes.  
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8. Regjeringen hemmer utviklingen i nord  
 

Trygg tilgang på stabil og rimelig energi har vært og er en viktig forutsetning industri, 

næringsliv og bosetting i Norge. Spesielt har rimelig vannkraft bidratt til arbeidsplasser og 

verdiskapning over hele landet. Det har vært avgjørende for oppbyggingen av det norske 

velferdssamfunnet.  

Denne konkurranse- og velferdsfordelen har de siste årene forsvunnet. Både næringsliv og 

husholdninger sliter med høye energipriser. For mange veldrevne bedrifter over hele landet 

betyr situasjonen rød tall og fare for arbeidsplassene. Dette er uholdbart.  

Situasjonen tilsier at man må øke strømproduksjonen og bruke den mer effektivt. Det er en 

kjensgjerning at det tar tid å bygge nye kraftverk, men det må ikke være en unnskyldning for 

at langdryge konsesjonsprosesser og politisk krangel forlenger prosessene.   

Verre er det når man konstaterer at en rekke politiske vedtak bidrar til å forverre situasjonen i 

kraftsektoren på kort sikt. Regjeringen fastholder fortsatt at oljeplattformer skal elektrifiseres, 

selv om det innebærer høyere strømpris, strammere kraftbalanse, og rammer 

fastlandsindustrien.   

I Nord Norge ser man utallige eksempler på at det politiske flertallet ikke har tatt alvoret 

innover seg. Equinors planer om å elektrifisere Melkøya med strøm fra dagens nett har 

allerede satt en effektiv stopper for etablering av ny industri og arbeidsplasser i hele Troms 

og Finnmark. Det medfører at ingen nye prosjekter som kan skape mange nye 

arbeidsplasser, kan etableres i en region som sliter med fraflytting.   

Elektrifisering av Melkøya går derfor på bekostning av annen verdiskapning og sårt tiltrengte 

arbeidsplasser i nord. Dette skjer med velsignelse fra regjeringen bestående av 

Arbeiderpartiet og Senterpartiet.  

Fremskrittspartiet aksepterer ikke at Equinor skyver regningen for sitt klimaregnskap over på 

næringslivet og befolkning i nord.  

Samtidig opplever en rekke nærings- og industriprosjekter i Troms og Finnmark å få avslag 

fra Statnett for tilknytning til nettselskapene nord for Ofoten. Dette er prosjekter som ville 

skapt nye og viktige arbeidsplasser i en region med en negativ befolkningsutvikling. Samtlige 

avslag gis med bakgrunn i at det ikke er ledig kapasitet for nye prosjekter som behøver mer 

enn 1 TwH i eksisterende strømnett nord for Ofoten. Én av grunnene til dette er kapasiteten 

som er reservert for elektrifisering av Melkøya.  

Tilgangen på nettkapasitet og energi til Finnmark må løses raskt. Derfor er det helt 

nødvendig å få fortgang i utbygging av nettkapasitet. Troms og Finnmark FrP vil peker på 

420 kV-linje fra Skaidi til Varangerbotn, og dobbel 420 kV-linje fra Balsfjord-Skaidi, som 

viktige tiltak. Da kan vi forhindre at samfunns- og næringsutvikling i Finnmark ikke rammes 

av redusert tilgang på kraft. Da er det også viktig å få på plass en mer effektiv 

konsesjonsbehandling.  

Fremskrittspartiets landsmøte mener at kapasiteten til å bygge ut ny kraftproduksjon 

og behandle nye nettutbygginger må økes, og at petroleumsnæringens bruk av 

vannkraft til å elektrifisere onshore og offshore installasjoner opphører.   
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9. Vedum må slutte å sentralisere fra kysten til Oslo  

 

Dagens regjering med finansminister Trygve Slagsvold Vedum frå østlandsområdet 

må slutte med sin sentraliseringspolitikk overfor kysten og distriktene.  

Regjeringen har foreslått:  

• Å innføre grunnrenteskatt på havbruk der store verdier blir foreslått flytta frå 

kysten og kystkommuner til Finansdepartementet og sentrale strøk  

• Å auke grunnrente på vind- og vannkraft i tillegg til å inndra penger frå 

kraftkommunene til fordel for statskassa.  

• Auke i formuesskatten spesielt på familieeigde havbruksselskap som også 

tapper kysten for kapital.  

• Kutt i veisatsinger som er viktige for kysten og distriktene  

• Redusert rutetilbud for ferjer  

 

I tillegg har Torheimutvalget som gjer Vedum råd i skattepolitikk foreslått grunnrente 

på fiskeri. Dette vil også ramme kysten hardt.  

Fremskrittspartiets landsmøte seier klart og tydeleg nei til denne 

sentraliserande politikken der kysten blir utarma for verdiskaping og ressurser. 

FrP meiner landet bygges best desentralisert der distrikts-Norge heller skal 

leve av sine naturressurser enn overføringer frå staten. Tanken om at alt skal 

skattes i hel og sendes statskassen må snus.  
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10. Nei til økt boligskatt  

 

Ønsket om at folk med vanlige jobber og ordinære inntekter skal ha mulighet til å eie 

sitt eget hjem står sterkt i Norge. Politikken som har skapt grunnlaget for den 

særnorske boligmodellen ble utformet i gjenoppbyggingen av landet etter annen 

verdenskrig. Den har tverrpolitisk oppslutning. Gjennomføring av skatteutvalgets 

forslag til betydelige økninger i boligskatten vil rokke ved grunnlaget for hele den 

norske boligmodellen.  

 

Skatteutvalget er ikke opptatt av eierskap  

Den store verdien ved det brede eierskapet av boliger både for den enkelte 

husholdning og for samfunnet, er ikke hensyntatt i skatteutvalgets vurderinger. 

Utvalget bygger sine forslag på en premiss om at det er uvesentlig om folk eier eller 

leier, eller om folk låner og investerer i bolig eller aksjer. De færreste kjøper bolig for 

å investere og tjene penger. Folk kjøper bolig for å bygge en trygg og uavhengig 

ramme rundt livene sine. Det gir derfor ikke mening i å sidestille folks kjøp og eie av 

bolig med investeringer i aksjer og andre finansielle formuesobjekter slik 

skatteutvalget gjør.  

 

Bredt eierskap gir bedre formuesfordeling og mindre forskjeller  

I et land hvor mer enn 80 prosent av befolkningen bor i en selveid bolig og hvor 90 

prosent av oss i løpet av livet er selveiere, blir formuesfordelingen bedre og 

forskjellene mindre enn i samfunn med høy leieandel. Derfor avviser 

Fremskrittspartiet alle forslag om kraftig økning i den samlede beskatningen for 

selveiende husholdninger, forslag som også vil presse leieprisene opp. Det er langt 

viktigere å sette inn tiltak slik at flest mulig av dem som er ufrivillig leietakere kan gå 

fra å leie til å eie. Skatteutvalgets forslag om gjeninnføring av fordelsbeskatning av 

egen bolig/fritidsbolig, fjerning av bunnfradraget i eiendomsskatten, 100 prosent 

verdsettelse i grunnlaget for formuesskatt og skatt på leieinntekter i egen bolig bidrar 

ikke til dette. Tvert imot. Fremskrittspartiet vil isteden arbeide for en fjerning av 

dokumentavgiften på sikt, med skjerming av førstegangsetablerere som en 

mellomløsning, fjerne grunnlaget for den kommunale eiendomsskatten og sette tak 

på kommunale avgifter og gebyrer.  

   

Økt boligproduksjon og reduserte byggekostnader  

For å dempe presset i boligmarkedet må det bygges flere boliger i tråd med 

markedets behov. Etter flere år med økt boligproduksjon blir det nå ferdigstilt langt 

færre nye eneboliger, småhus og leiligheter. Det er flere årsaker til at 

boligproduksjonen avtar, men strenge reguleringer på areal, kostbare planprosesser 

og høye byggekostnader bidrar sterkt til den negative utviklingen.  
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Fremskrittspartiet vil begrense innsigelsesretten til offentlige myndigheter, og stille 

krav om raskere avklaring på innsigelser. Regionale areal- og transportplaner hindrer 

i praksis effektiv boligutbygging, overprøver kommunale vedtak og bidrar til fortetning 

og sentralisering. Fremskrittspartiet mener også det er på høy tid med en kritisk 

gjennomgang av vernebestemmelsene slik at mennesker i større grad kan bestemme 

over egen eiendom.   

I plan- og byggesaker må kommunene forenkle saksbehandlingen, fatte vedtak 

raskere og ikke stille fordyrende krav som øker kostnadene for nye boligprosjekter. 

Under Fremskrittspartiets periode i regjering ble det innført en ny og forenklet 

byggeteknisk forskrift. Kostnadsbesparelsen ble beregnet til opptil 130 000 kroner for 

mindre leiligheter. Endringen betydde at mer areal i boliger kunne godkjennes som 

boligareal, noe som også gjorde det mulig å leie ut uten søknad. Det ble i perioden 

også innført fritak for halvparten av de minste leilighetene i et bygg fra 

tilgjengelighetskrav i TEK 10. Ifølge Obos betydde det at de minste leilighetene ville 

bli flere hundre tusen kroner billigere å bygge. Det ble også gjennomført flere 

endringer for et forenklet regelverk og strammet inn tidsfrister for å gjøre det raskere, 

rimeligere og enklere å bygge. Fremskrittspartiet mener arbeidet med forenklinger 

må fortsette.  

 

Slipp ungdom inn på boligmarkedet  

Boligsparing for ungdom (BSU) er en gunstig ordning for at unge skal få mulighet til å 

spare opp egenkapital til kjøp av bolig. Ordningens maksbeløp og årlig sparebeløp 

med skattefradrag bør økes. Da Arbeiderpartiet og Senterpartiet med støtte fra SV 

halverte rammen for BSU i statsbudsjettet for 2023 la de nye vanskeligheter i veien 

for mange unges mål om egen bolig. Fremskrittspartiet vil i motsetning til partiene på 

venstresiden heve grensen for hva unge mennesker både årlig og totalt kan spare til 

egen bolig gjennom BSU, slik at flere unge får en enklere vei inn på boligmarkedet.  

 

Fjern utlånsforskriften  

Utlånsforskriften skal bidra til en mer bærekraftig utvikling i boliglånsmarkedet. 

Forskriften fungerte etter hensikten i situasjonen den ble etablert, men er nå for li te 

fleksibel for unge mennesker med betjeningsevne. Egenandelskravet er også 

urettferdig fordi det skaper et boligklasseskille, der barn med foreldre som har vært 

med på prisveksten i f.eks. Oslo, har råd til å kjøpe bolig, mens andre må leie. 

Fremskrittspartiet mener bankene fullt ut er i stand til å vurdere låntakernes evne til å 

betjene sine lån og at forskriften ikke lengre tjener hensikten og bør fjernes.   

 

Forslag til vedtak  

Fremskrittspartiets landsmøte vil avvise alle forslag om økt skatt på egen bolig 

og ber stortingsgruppen fremme konkrete forslag som bidrar til lavere 

boutgifter og økt boligproduksjon i hele landet.  
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11.  Flytt russetiden til etter eksamen  

 

Russefeiringen er en spesiell norsk tradisjon som de fleste i Norge enten ser frem til med 

entusiasme eller tilbake på med stor glede. Det er en feiring av fullføringen av både 

videregående og 13-års skolegang, en milepæl før veien videre til studier eller 

arbeidslivet, og en feiring av gode og tette vennskap gjennom skolegangen.  

Omkring 40 000 ungdommer er avgangselever og russ ved norske videregående skoler 

hvert år. Russefeiringen har mange skikker og tradisjoner, slik som blant annet 

russetreff, rulling med russebuss, russekort, russeuniformer, russeknuter, med mer.  

Tradisjonelt sett har russetiden begynt rundt 1.mai og vart frem til 17.mai. Det har 

imidlertid over mange år vært en diskusjon om hvorvidt dette er et ideelt eller 

hensiktsmessig tidspunkt ettersom det kolliderer med tidsrommet for de avsluttende 

eksamener på videregående. De fleste ønsker både å oppnå best mulige resultater på 

eksamenene, som jo tross alt avgjør både vitnemålet og studiemuligheter senere, 

samtidig som de ønsker å ta del i den sosiale feiringen som russetiden utgjør. Dessverre 

lykkes ikke alle i å finne den riktige balansen i dette.  

Enkelte steder i landet har det blitt forsøkt ut alternative tidspunkt for russefeiringen. I 

Tromsø valgte russen i 2020 å flytte russetiden fra cirka 16 juni frem til 6.juli, og de 

opplevde svært positive erfaringer av å flytte russetiden til etter eksamen. For russen 

selv bidro dette også til å gjøre russetiden med avslappet og fri for akademisk fokus.  

Russetiden er ikke et offentlig ansvar eller del av den formelle skolen, men likevel en 

integrert del av norsk skoletradisjon. Fremskrittspartiet mener at det er russen selv som 

skal bestemme over russetiden. Vi mener imidlertid at det kan være en stor fordel å flytte 

russetiden til etter eksamen, og anbefaler både utdanningsmyndighetene og russen om 

å gå i dialog for å finne en best mulig tilrettelegging som ivaretar både skoleløpet og 

russefeiringen.  

De siste årene har det vært et økt fokus på det store presset forbundet med russetiden. 

Det er kommet frem flere sterke historier om hvordan mange opplever å bli sosialt 

ekskludert i russetiden, og hvordan tiden frem mot russefeiringen for noen kan være 

preget av angst og frykt for å bli plassert på sidelinjen. Det har også blitt en stadig større 

forventning om økt pengebruk i forbindelse med de ulike sidene av russetiden, noe som 

kan være uheldig.  

Fremskrittspartiet mener det er viktig at russetiden forblir en gøy og inkluderende sosial 

feiring av fullføringen av skoleløpet. Det krever en høy bevissthet og inkluderende fokus 

både fra russen selv, foreldrene og andre som er en del av russetiden.  

Fremskrittspartiet ber kunnskapsministeren gå i dialog med russen om flytting av 

russetiden til etter eksamen, og å inngå et konstruktivt samarbeid om hvordan 

skolemyndighetene kan legge til rette for en god russefeiring i tråd med en slik 

flytting.  

Fremskrittspartiets landsmøte ber kunnskapsministeren om å gå i dialog med 

russen om hvordan vi kan sikre en sosialt inkluderende russefeiring for alle, og å 

adressere de negative problemstillingene som er kommet frem rundt ekskludering 

og høyt forventet pengebruk.  
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12.  Vi må ha flere studentboliger!   

 

Mange studenter opplever det som vanskelig å finne bopel til et prisnivå tilpasset 

vanlig studentøkonomi. Studentboliger har vært en god ordning for å sikre studenter 

tryggere og rimeligere steder å bo. I regjering bidro Frp til at det i gjennomsnitt ble 

bygget dobbelt så mange studentboliger i året i perioden 2013-2021 som i 2005-

2013. Behovet for studentboliger er likevel fortsatt stort i Norge. I 2022 manglet det 

over 15 000 studentboliger for å nå et mål om at 1 av 5 studenter skal ha mulighet til 

å bo utenfor det private leiemarkedet.  

Det er studentsamskipnadene som forvalter og bestemmer tempo for utbygging. Men 

de er avhengig av at det er tomter tilgjengelig og at byggekostnadene holdes lave. 

Økte byggekostnader betyr færre studentboliger eller økte leiekostnader for 

studentene. Stadig økte krav til nye bygg skaper dermed utfordringer for å nå målet 

om flere studentboliger.  

Det skjer stadig innovasjon i markedet vedr konsepter, materialer, prefabrikerte 

elementer, tekniske løsninger etc som kan bidra til at nye boliger kan bygges eller 

utformes annerledes enn standarden for en livsløpsbolig. Dette potensialet bør bedre 

utnyttes, spesielt mot et marked hvor det primært er yngre mennesker som trenger 

bolig i en forbigående periode. 

Fremskrittspartiets landsmøte vil gi studentsamskipnadene stor frihet og 

stimulere til at de gjennom tilskudd, regelverk og andre insentiver kan være 

innovative og kreative for å tilrettelegge for flere studentboliger.  
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13.  Bil er bil på ferja  

 

Det er vedtatt gratis ferje på en rekke ferjestrekninger i landet. Dette gjelder ikke for 

landets mest trafikkerte ferjestrekning, strekningen for riksvei 19, Horten -Moss. Bastø 

Fosen får i dag ikke statlig støtte, noe Fremskrittspartiet støtter.  

Bastø Fosen AS må likevel forholde seg til kravet om at elbiler må betale halv pris på 

ferjestrekninger. Ferjeprisene på strekningen Horten-Moss har økt med 20 prosent 

fordi antall reisende elbiler stadig er økende. Dette har dermed vist seg å ikke være 

økonomisk bærekraftig.  

Økningen av billettprisen har gitt en økning fra 217,- til 277,- per bil fra 0-6 meter. 

Dette er en drastisk økning for mange barnefamilier, pendlere og øvrige reisende 

som benytter seg av strekningen.  

Fremskrittspartiets landsmøte mener at elbiler må likestilles med øvrige biler 

slik at billettprisene for strekninger som Horten-Moss ikke må økes fordi 

andelen elbiler øker på veiene.  

 

Resolusjonen fikk mer enn 1/3 av stemmene i LSM, men fikk ikke flertall. 

Resolusjonen er dermed med til LM med negativ innstilling fra Landsstyremøtet. 
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14.  Styrke den maritime utdanningen 

 

Den maritime næringsklyngen er helt avhengig av god tilgang på norske sjøfolk, 

Rekrutteringen av norske sjøfolk har vært svært god de siste årene, herunder også til 

fiskeflåten. Verdiskapingen og lønnsomheten i maritime næringer kommer både ansatte og 

samfunnet til gode. 2021 var nok et rekordår hvor Norge eksporterte 3,1 millioner tonn 

sjømat til en verdi av 120,8 milliarder kroner.   

Det er på landsbasis 18 skoler fordelt på 16 studiesteder som tilbyr maritime utdanninger. 

Tall fra Samordna opptak viser til en økning på 4,5 prosent i antall søkere Den maritime 

utdanningen må tilpasses etterspørsel etter studieplasser og næringens behov bedre enn i 

dag. Når eksempelvis både næringslivet og en videregående skole i Nordland kjemper for 

nødvendige maritime studieplasser, så må fylkeskommunene legge til rette for dette. Også i 

Troms og Finnmark er for få studieplasser til å dekke etterspørselen.  

Den maritime næringen er viktig for Norge. Næringen tilbyr høy lønn, gode arbeidsvilkår og 

trygge arbeidsplasser som er med og bygger lokalsamfunn, spesielt i distrikts Norge.  

Landsstyret oppfordrer skoleeiere langs kysten til å tilby flere studieplasser innen maritime 

utdanninger, der man i dag ikke dekker etterspørselen etter arbeidskraft og studieplasser.  
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15. Stopp ranet av kysten  
 

Regjeringen med Finansminister Trygve Slagsvold Vedum i spissen er i ferd med å gjennomføre 

tidenes ran av innovasjons- og utviklingskapital fra kysten. Store midler blir overført fra distriktene til 

Finansdepartementet gjennom forslaget til grunnrenteskatt på havbruk. Denne sentraliserings-

politikken mangler sidestykke i norsk politikk, og svekker utviklingen av distrikts-Norge.   

Forslagene som er fremmet rammer hele kysten hardt gjennom stans i investeringer, nedleggelse av 

lønnsomme distriktsarbeidsplasser, mulig fraflytting og stor fare for utflagging av norske fartøy.  

Hele 80% av høringssvarene var svært negative til innføring av grunnrenteskatt. Nå er også debatten 

om å pålegge grunnrente på villfisknæringen i gang. Dette er ikke riktig medisin for å snu den 

negative befolkningsutviklingen i distrikts-Norge. 

Grunnrente i havbruksnæringen tas i dag ut i form av verdiskaping, arbeidsplasser, sysselsetting, 

bosetting i kystsamfunnene og produksjonsavgift i fra næringen. Havbruksnæringen har betalt 

markedspris for sine konsesjoner, betalt for vekst og alle innsatsfaktorer slik som laksesmolt, fòr, 

produksjonsutstyr, produksjon, markedsføring og salg. Det vil derfor ikke være grunnlag for en 

grunnrentebeskatning ut over dette, og den betydelige oppbygde lokal-eide leverandørindustrien blir 

i stor grad skadelidende ved innføring av regjeringens forslag til grunnrenteskatt.  

Til tross for et enormt potensial for å kunne produsere mye mer sunn og bærekraftig sjømat til 

markedet var det ikke produksjonsvekst i 2022. Økningen i eksportverdi skyldes høyere priser og 

lavere kronekurs. Det inngås heller ikke nye kontrakter når det gjelder bearbeidede produkter fra 

Norge, og vi er i ferd med å igjen bli en råvareleverandør til andre land som følge av Regjeringens 

politikk. Over tid vil et ekstraordinært høyt samlet skattetrykk på den norske havbruksnæringen 

flytte investeringer, kompetanse, teknologiutvikling og fremtidig vekst til andre havbruksnasjoner 

med langt lavere skattenivå.  

Regjeringen er tydelig på at hovedbegrunnelsen for innføring av grunnrenteskatt på havbruk er å 

hente inntekter til staten. Dette kan imidlertid gjøres på betydelig mindre distriktsfiendtlige måter. Et 

eksempel på dette er den Færøyske modellen med dynamisk produksjonsavgift. Denne modellen 

fungerer godt og burde vært utredet slik LO, NHO og et stort antall av høringsinstansene har bedt 

om. En trinnvis bedriftsbeskatning bør også utredes som et alternativ.  

I tillegg til forslag om grunnrenteskatt på havbruksnæringen har det regjeringsoppnevnte «Utvalg om 

perspektiver for fremtidens skatte- og avgiftssystem (Skatteutvalget)», også kalt Torvik-utvalget, 

foreslått grunnrente på fiskeri. Dette vil også ramme kysten hardt. 

Norge har i tillegg et selvpålagt utseilingskrav på 30 nautiske mil som forutsetning for å komme inn 

under nettolønnsordningen. Utseilingskravet er ikke noe krav fra ESA, men det bidrar til å svekke 

kystens konkurransekraft m.a. for norsk brønnbåtnæring. Dette kravet bør derfor fjernes.        

Fremskrittspartiets tar avstand fra AP/SP-regjeringens sentraliseringspolitikk, der innovasjons- og 

utviklingskapital overføres fra kysten til staten. Norge bygges best desentralisert der næringsliv og 

kommuner kan utvikle arbeidsplasser og gode lokalsamfunn, basert på egne naturressurser og 

naturlige fortrinn.  

Fremskrittspartiet sier tydelig NEI til grunnrente for havbruksnæringen og villfisknæringen, og JA til 

avvikling av utseilingskravet knyttet til nettolønnsordningen. 

 


